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S celou historií Areálu zdraví se můžete dopo-
drobna seznámit na webu obce https://www.libez-
nice.cz/mistopis. My se dnes zaměříme na na po-
slední desetiletí. V listopadu to bude přesně 10 let 
od chvíle, kdy byli občané Líbeznic v rámci prvního 
zasedání nově zvoleného zastupitelstva obce po-
zváni zejména na jeden bod programu. Akce s ná-
zvem „Přijďte namalovat vlastní mapu obce“ přilá-
kala více než 100 místních. K dispozici byla velká 
nástěnná mapa s mnoha druhy lístečků s připra- 
venými texty, ale i s prázdnými pro vlastní vzkaz. 
Nejvíce ohlasů bylo umístěno do Areálu zdraví  
a absolutními vítězi byly vzkazy „Chci to tu změnit“ 
a „Rychle s tím něco dělejte“.   

Pro naplnění těchto dvou hesel byla hned 
v lednu 2015 uspořádána v jídelně školy debata 
a tvůrčí dílna. Po promítání filmu o historii Arča ná-
sledovaly prezentace návrhů možných úprav jako 
skatepark, venkovní fitness či workout. Účastníci se 
rozdělili do skupinek a začali pracovat s mapovým 
podkladem Areálu na vlastním návrhu úprav. Ná-
pady všech skupinek měly celou řadu podobných 
prvků. Všechny výkresy počítaly s obnovou teniso-
vého i volejbalového kurtu. Někteří chtěli dokon- 
ce volejbalové hřiště uprostřed areálu povýšit na  
beachvolejbalové. Současné basketbalové hřiště na-
vrhovalo hned několik skupinek rozšířit o tribunu 
ve svahu a upravit tuto část areálu tak, aby mohla 

v létě sloužit i jako kino pod širým nebem. Venkovní 
rehabilitační či posilovací stroje umísťovaly jednot -
livé skupinky buď u lezeckého kamene, nebo v zá-
padní části u východu z areálu. Jako jeden z nových 
prvků pak někteří účastníci dílny navrhli kryté pó-
dium a drobné zázemí pro občerstvení při akcích na 
místě současné skautské chaty – to pro případ, že 
by skauti našli prostor v plánované nové tělocvičně 
a společenském centru a chatu by bylo možné od-
stranit. 

Podkladů bylo víc než dost. Absolutně nejsilněj-
ším změnovým prvkem byl návrh skateparku na 
prostředním kurtu. Ve spolupráci s místními skej-
ťáky jsme oslovili jednoho z úspěšných realizátorů 
skateparků v celé ČR, společnost Mystic Construc-
tions, aby pomohla návrhy přenést do prostoru 
v Areálu zdraví. Bylo úžasné sledovat budoucí uži-
vatele s uživateli profesionálními (majitelé společ-
nosti jsou sami aktivními skejťáky či scootery) při 
práci nad návrhem parku. Díky dotaci od Minister-
stva pro místní rozvoj mohla na podzim začít vlastní 
realizace monolitického betonového freestylového 
parku. A když byl na jaře 2016 dokončen, prostě 
bomba. 

„Byli jsme si vědomi, že vybudování skateparku 
bude jen první vlaštovkou,“ říká tehdejší starosta 

TÉMA MĚSÍCE

AREÁL ZDRAVÍ – PROSTĚ ARČO

Málokteré místo v Líbeznicích je středem zájmu napříč generacemi všech místních i přespolních 
tak jako zdejší Areál zdraví. Slovo areál je zde opravdu namístě, protože svou rozlohou 12 800 m2 
by pojal dvě středně velká fotbalová hřiště. Než se však stal místem pro sportování, tvořil důležitou 
součást místního cukrovaru. Plocha sloužila do druhé poloviny 20. století jako deponie. Až rok 
1968 přinesl léto lokalitě nazývané Pod Chrupavkou zásadní změnu. Po obnovení skautské činnosti 
si líbezničtí skauti vybudovali v blízkosti Líbeznického potoka svoji klubovnu.

Milí sousedé, 
 
věřím, že jste si užili dovolených a děti prázdnin a že 
jste načerpali síly do nadcházejících měsíců. Pojďte se 
společně se mnou ohlédnout za prázdninovými 
dvěma měsíci, které jsme se snažili využít v Líbeznicích 
i ve Svazku obcí Pod Beckovem co nejproduktivněji. 

V naší škole čekají na děti nově zrekonstruované 
šatny, které nahradily původní železné kóje. Šatny do-
staly moderní vzhled se skříňkami a já doufám, že 
dětem budou dobře sloužit. Na Duhovce je nový po-
vrch na atletickém oválu, který byl položen na zbu-
dovaný asfaltový povrch. Jakékoli budoucí výměny 
běžeckého povrchu budou díky tomu jednodušší 
a levnější. A atletická dráha je nyní i stabilnější. V ma-
teřské škole jsme nechali zrekonstruovat všechny  
toalety, takže problémy s nefunkčními záchody by 
měly být minulostí. V Areálu zdraví je nový můstek 
přes potok, který by měl svojí konstrukcí lépe odolá-
vat vlhkému prostředí Líbeznického potoka. Opraven 
byl zvýšený přechod v Mělnické ulici u zastávky Líbez-
nice I a opraven byl povrch zastávky Líbeznice II ve 
směru na Prahu. 

Ve Svazku obcí Pod Beckovem pokračuje stavba 
svazkové základní školy v Bašti, kde byly zhotoveny 
základové desky všech objektů školy a začalo se se 
zděním obvodových zdí a příček. Co je důležité, po-
sunuli jsme do realizace i druhou část projektu svaz-
kové školy. V pondělí 5. srpna 2024 jsme oficiálně 
předali staveniště pro stavbu školy v Měšicích zhoto-
viteli OHLA ŽS, a. s., a tím byla oficiálně zahájena 
stavba této části svazkové základní školy s kapacitou 
270 žáků a s vlastním gastro provozem, jídelnou a tě-
locvičnou. Tímto máme ve výstavbě celou svazkovou 
základní školu.  

Ve svazku jsme učinili ještě jeden naprosto klíčový 
krok pro budoucí fungování školy. Tím je výběr ředi-
tele, respektive ředitelky školy. V konkurzním řízení 
jsme vybrali ředitelku svazkové školy Mgr. Petru Ma-
zancovou. Vybrána byla z devíti uchazečů. Paní Ma-
zancová má podle mého soudu všechny předpoklady, 
jak pedagogické, tak organizační, manažerské i lid-
ské, aby náročnou pozici zvládla. V roce 2017 spolu 
s kolegy založila profesní organizaci Učitelská plat-
forma, která si klade za cíl podporovat učitele a hájit 
zájmy profese a jejího směřování. Od založení působí 
jako předsedkyně spolku, zastupuje jej v médiích a při 
jednáních s důležitými partnery ve vzdělávání. V roce 
2019 byla finalistkou Global Teacher Prize Czech Re-
public – prestižní ceny každoročně udělované nej- 
lepším českým učitelům, je držitelkou ceny Nadace 
České spořitelny za přínos v oblasti vzdělávání. Teď 
před ní bude stát úkol dát škole obsah, tedy vytvořit 
školní vzdělávací program a sehnat pedagogické i ne-
pedagogické pracovníky, aby škola v Bašti mohla fun-
govat již od školního roku 2025/2026. Paní ředitelka 
plánuje společně s členskými obcemi svazku uspořá-
dat sérii setkávání s rodiči, kde by představila připra-
vovanou vzdělávací koncepci nové školy.  

V září nás v Líbeznicích čekají dvě velké obecní 
akce, na které bych vás chtěl pozvat. První z akcí jsou 
Líbeznické vinné slavnosti dne 7. září a druhou akcí 
je Líbeznické posvícení dne 14. září. Věřím, že se na 
těchto akcích uvidíme!

SLOVO STAROSTY

Pokračování na straně 3
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ROZHOVOR

Jakub Baudyš                                                                                                                            foto Radek Kraus

MÉ MÉLÍBEKAFE 
Všichni ji známe, nebo alespoň o ní víme: ka-
várnu MéLíbeKafe v Areálu zdraví. Po letech, 
kdy jsme ji znali jako kiosek, se letos dočkala 
moderních a důstojnějších prostor. Je to velká 
změna nejen pro nás, obyvatele Líbeznic, ale 
hlavně pro toho, kdo má tuto kavárnu na sta-
rosti. Pro Jakuba Baudyše, na kterého jsem se 
v této souvislosti obrátil s pár otázkami. 

V Líbeznicích provozuješ kavárnu MéLíbe-
Kafe už osm let, vzpomínáš si ještě, jaké 
byly začátky? 

Na to si vzpomínám velmi dobře, když jsem se byl 
poprvé podívat na pustý a prázdný Areál zdraví na 
podzim roku 2015. Na začátku roku 2016 se rozjelo 
kolo prezentací a jednání s obcí k možnosti realizace 
výstavby kavárny. Myslel jsem, že bude možné využít 
skautskou chatu, která ovšem byla stále využívána 
oddíly Junáka do dostavby haly na Chrupavce. Ani 
její stav nevyhovoval gastronomickému provozu, 
a tak bylo přistoupeno k variantě postavit si malou 
kavárnu, tak jak jste ji znali osm let.   

Co tehdy stálo za myšlenkou otevřít si na 
Arču kavárnu? 

Myšlenka kavárny má svůj příběh. Po narození 
dcery chodila manželka s dcerou v kočárku přes lí-
beznický Areál zdraví do měšického Centra volného 
času na plavání miminek. Upozornila mne na toto 
místo, které v té době nebylo mnoho využíváno. Pa-
matuji si na její povzdech, že by si zde chtěla dát 
kávu a posedět, neboť po příchodu domů se dcera 
vzbudí a káva ani chvíle klidu se nekonají. Tato myš-
lenka mě natolik zaujala, že jsem o ní začal uvažo-
vat a brzy i realizovat. 

Co bylo tehdy na tom všem nejsložitější 
a co naopak nejjednodušší? 

Neumím posoudit nejsložitější a nejjednodušší mo-
menty. Každé období má něco a je v něčem výji-
mečné a specifické. Složité a pro mne nové bylo 
třeba prvotní obíhání a komunikace se všemi do - 
t čenými úřady a institucemi povolujícími stavbu 
a provoz kavárny. Musím říct, že to teď po osmi le-
tech – při schvalování nových prostor – nebylo 
o moc snazší. Hodně složité bylo samozřejmě ob-
dobí covidu, které nás omezilo a úplně zastavilo. 
Velmi zasáhlo do gastronomie a dopady tohoto ob-
dobí jsou stále znát. Neprojevuje se to jen v náv-
štěvnosti zákazníků, ale i v množství a obnově per-
sonálu, který v gastronomii zůstal pracovat. Musím 
přiznat, že dost náročné období bylo v průběhu 
stavby nové kavárny. To je ovšem samostatná kapi-
tola, která již byla vedením obce taky několikrát 
zmiňována a vysvětlována. Nejjednodušší to vždy 
vypadá tehdy, když něco funguje a povede se. Pak 
se člověk tolik neohlíží zpátky.  

Jak se díváš na ty roky zpětně, co se z tvých 
představ podařilo splnit a co méně? 

Moje představy nikdy nebyly zaměřeny jen na ka-
várnu, ale na Areál zdraví jako celek. Musím říct, že 
se toho ve spolupráci s obcí podařila spousta. Areál 
se stále rozvíjí a vylepšuje, herní prvky se zdoko- 
nalují. Je plánována výsadba a další vylepšení hřišť 
a sezení kolem kavárny.  

Některé věci by mohly jít rychleji a jednodušeji, 
ale vše má svůj čas a své místo.  

MéLíbeKafe není jen kavárna na Arču, ale 
také pořadatel různých kulturních akcí. 
Které to jsou? 

Pevně věřím, že se po dlouhé době vrátíme ke všem 
pořádaným akcím a ještě třeba nějaké přibydou. 
Když to vezmu kalendářně, tak mě teď napadají na-
příklad: Jak se dělá zabijačka, MéLíbeMOTO – na-
rozeniny kavárny a vyhlášení největší charitativní 
motocyklové akce MDA Ride, MéLíbeHRANÍ – hu-
dební prázdninové čtvrtky, potom třeba ještě Miku-
láš. A to nezmiňuji ty, u kterých nejsme výhradním 
pořadatelem.  

Jak tě vůbec napadlo začít pořádat kulturní 
akce? 

Myslím si, že to je přirozený vývoj, který přišel sám od 
sebe. Prostor Arča si o pořádání akcí vyloženě říká.  

Letos došlo k velké změně, malý kiosek, kde 
jsi měl kavárnu, a starou skautskou chatu, ve 
které jsi měl zázemí, nahradila nová multi-
funkční stavba. Jak jsi v těchto nových pro-
storách spokojený? 

Jsem absolutně nadšený. I přes velké porodní bolesti 
při stavbě a jejím dokončení se podařilo vybudovat 
úžasný prostor. Jsem rád, že jsem mohl mít a měl 
možnost podílet se na konečné podobě kavárny. 
Jsem velmi spokojený s interiérovým designem, 
který byl vytvářen také částečně za pochodu do-
stavby budovy. Rád bych poděkoval všem, kdo 
se na tom podíleli a přispěli ke konečné podobě ka-
várny.  

Jak vlastně došlo k tomu, že se tato stavba 
takto realizovala? Co bylo hlavním cílem? 

Předcházelo tomu několik let jednání, plánování 
a vymýšlení. Projekt se v průběhu let i konečné vý-
stavby měnil a jeho konečnou podobu můžete 
vidět v tuto chvíli. Cílem bylo zajistit místo pro se-
zení v nepřízni počasí a zimním období. Zajistit 
větší komfort pro návštěvníky Areálu zdraví a ka-
várny.  

Co všechno tyto nové prostory do bu-
doucna budou nabízet, pokud je máme na-
zývat multifunkčními? 

Úplně bych této budově neříkal multifunkční. 
Pokud si pod tímto slovem představujeme víc než 
jen jednu věc, tak ano. Nabízíme vnitřní i ven-
kovní prostory kavárny k sezení a k pořádání růz-
ných soukromých i veřejných akcí. Na co se moc 
těším, je saunový prostor, který bychom chtěli 
brzy otevřít.  

Jak se změnila a rozšířila nabídka kavárny 
v souvislosti s touto změnou? 

Nabídka se nijak zásadně nezměnila oproti pů-
vodní, spíše jsme rozšířili občerstvení jak u pití, tak 
u jídla. Nemáme kuchyň, a tak nikdy nebudeme vy-
vářet hotovky, ale z naší nabídky si myslím vybere 
každý. Mimo klasického sortimentu jsou u nás velmi 
oblíbené domácí limonády ze sirupů od Sejkorky, 
stáčené prosecco, tankové pivo a také námi vyrá-
běné nakládané hermelíny nebo utopence. Hned 
po otevření jsme museli změnit zázemí baru, tak 
aby vyhovoval hygienickým podmínkám pro výrobu 
jídel. Měnili jsme i technologii piva, neboť jsme 
chtěli mít oba druhy piva čepované z tanku.   

Inspirovala tě změna prostor k nějakým dal-
ším aktivitám nebo nápadům? 

Zatím ještě zdaleka nejsme u konce s pracemi na ka-
várně, stále je co měnit a vylepšovat. Teď realizujeme 
dostavbu odvětrání skladových prostor, realizaci ven-
tilátorů pro letní, ale i zimní provoz, který budou za-
jišťovat krbová kamna. Myslím, že první rok provozu 
bude ve znamení dodělávek a dalších vylepšení.  

Na co se mohou návštěvníci v blízké bu-
doucnosti těšit? 

V září se budeme účastnit obecních akcí, 7. 9. Vin-
ného koštu a 13. 9. Líbeznického posvícení. Na  
26. října připravujeme MéLíbeHRANÍ s kapelou 
H.R.O.M. Potom 11. listopadu v 11 hodin bude 
Otevírání Svatomartinských vín a 23. listopadu za-
hraje kapela Šavlozubý ponožky. V prosinci 5. 12. 
bude Mikuláš a 6. 12. Mikulášská zábava s kape-
lou H.R.O.M. Dále plánujeme hudební večery Po-
zvání na zpívání, termíny budou včas uveřejněny. 
Všechny bych rád na tyto akce srdečně pozval. 

Máš nějaké další plány do budoucna, chys-
táš nějaké překvapení? 

Plánů mám spoustu, ale jak jsem již řekl, vše má své 
místo a čas. Pro mě je teď prioritou realizace a do-
stavba saunového prostoru a jeho zprovoznění. 
Pevně věřím, že se nám to podaří do podzimu, aby-
chom mohli návštěvníkům zpříjemnit zimní sezonu.  

Děkuji za rozhovor a přeji jen samé spoko-
jené návštěvníky kavárny i akcí, které pořá-
dáš. 

Radek Kraus
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Martin Kupka a hned dodává: „Souběžně s navrhováním skateparku vznikal 
projekt kompletního řešení celého Areálu zdraví, jehož autorem byl Atelier M1 
architekti s Janem Hájkem v čele.“ A tím byl jasně dán koncept řešení všech 
ploch v areálu. „V roce 2016 jsme v podstatě nevytáhli paty z Arča,“ říká s leh-
kou nadsázkou místostarosta obce Michal Doubrava. „Podařilo se nám získat 
dotaci ze Středočeského fondu rozvoje obcí a měst, kterou jsme použili na vý-
stavbu nových mlatových cest, můstku přes Makůvku, venkovních posilovacích 
strojů i laviček ve svahu nad skateparkem sloužících jako tribuna. Mnoho věcí 
jsme dělali i svépomocí, za což dodnes patří velký dík našim technickým služ-
bám,“ doplňuje Michal Doubrava. A třetí dotaci jsme získali díky Minigrantu 
Veolie na výstavbu workoutového hřiště. Od stejné společnosti jsme pak získali 
v roce 2017 finance na stavbu mlhoviště. 

V roce 2016 se však v Arču neobjevily jen sportovní prvky. Už v dubnu rada 
obce projednávala žádost pana Jakuba Baudyše o pronájem části pozemku 
před skautskou chatou pro umístění mobilní dřevěné kavárny a pronájem zá-
chodů ve skautské chatě pro její hosty. Po řádně zveřejněném záměru pronájmu 
byla v květnu podepsána nájemní smlouva a kavárna s jednoduchým občerst -
vením a půjčovnou drobných sportovních náčiní začala sloužit všem návštěvní-
kům areálu.  

„Během dvou let se Arčo změnilo k nepoznání,“ vzpomíná místostarosta 
Michal Doubrava. „Ale hlavní přestavba byla ještě před námi. Tou byla rekon-
strukce starého asfaltového tenisového kurtu na víceúčelové hřiště, na kterou 
vznikl projekt už v roce 2014,“ dodává. V letech 2015–2018 obec bezúspěšně 
žádala o dotaci na hřiště. „Zpětně mohu říci, že v tomto případě jsem vlastně 
ráda, že rekonstrukce nebyla vybrána ministerstvem ke spolufinancování,“ říká 
Ludmila Červínová, která má přípravu obecních projektů na starosti. „Kdyby-
chom byli postavili nové hřiště, neměli bychom kluziště. A to by byla škoda,“ 
vysvětluje dále.  

Posouváme se časem. Dalším zásadním rokem pro Arčo byl rok 2020. „Víte, 
že v Brandýse na náměstí provozují už druhým rokem mobilní kluziště?“ ptal 
se koncem roku 2019 na zasedání rady obce starosta Martin Kupka. To je 
dobré. Skvělý nápad. To by v Líbeznicích byla bomba. A proč mobilní, proč ne-
udělat stálé chlazení pod víceúčelovým hřištěm? A další nápady se jen hrnuly. 
Až se dohrnuly do úpravy projektu víceúčelového hřiště na hřiště s kluzištěm. 
A výsledek již všichni čtvrtým rokem znáte. 

Během roku 2020 se díky tehdejšímu místostarostovi Františku Gruntovi 
v Arču objevily dva nepřehlédnutelné herní prvky – dvě barevné zemní trampo-
líny vás uvítají při vstupu do areálu, zatímco pod stromy ve svahu je skryta lanová 
dráha. „Většina nových prvků v areálu je zaměřena spíše na starší děti, tak bylo 
potřeba vymyslet i něco pro ty malé. A samozřejmě nejen je,“ vysvětluje záměr 
František Grunt. O tom, že to byl záměr dobrý, jistě nikdo nepochybuje. 

Dokončení ze strany 1 Míst ke sportování najednou bylo v Arču celkem dost. Horší to ale bylo se 
sociálním zázemím. Velké akce typu pálení čarodějnic či dětský den vždy do-
provázely mobilní záchody, řečené toitoiky. Ale co jinak? Venkovní záchody 
u chaty pro hráče ping pongu luxus rozhodně nenabízejí. „Ale není to jen tím, 
že by se o záchody nikdo pravidelně nestaral. Bohužel jako v případě červeného 
domečku na Duhovce to je hlavně o uživatelích – ulámaná sedátka, rozházené 
papíry, a dokonce jedna petarda v míse,“ hodnotí situaci místostarosta Michal 
Doubrava. „Ony asi ty paní, co dřív vydávaly za korunu kousíčky toaletního pa-
píru, měly něco do sebe,“ dodává s trochu trpkým úsměvem. 

Jenže zázemí je potřeba. Takže bylo nutné najít řešení. Už návrhy na nové 
Arčo z roku 2015 zmínily možnost zbourat starou skautskou chatu a na jejím 
místě vystavět multifunkční objekt. Proto v roce 2017 proběhla soutěž na vy-
pracování studie a v roce 2018 začaly projekční práce na dopracování návrhu 
vítězné studie. Velkou roli zde sehrálo i to, co by nová budova měla kromě so-
ciálního zázemí nabízet – když už je tam přípojka vody i kanalizace, tak proč 
mobilní kavárnu nepřesunout do nového prostoru? A doplnit ji třeba saunou. 
Zbylou plochu využít pro další služby s nutností zachovat pódium. „Ve studii 
vše vypadalo krásně a proveditelně, jenže při setkání s realitou jsme byli nuceni 
z hlediska funkčnosti projekt za pochodu upravovat. Ostatně toho si jistě 
všichni všimli,“ líčí peripetie stavby Ludmila Červínová. „Největší problémy byly 
s vnitřním prostorem mezi sloupy, který tolik původně plánovaných možností 

využití nenabízel. Provozovny potřebují sklad, jejich pracovníci musí mít své so-
ciálky a šatnu atd. Proto jsme vše směřovali k tomu, abychom upřednostnili 
kvalitu nad kvantitou. Jedna provozovna občerstvení, jeden saunový svět. 
A dost. Ve spolupráci s pracovníky našich technických služeb jsme řešili budoucí 
údržbu, se staronovým provozovatelem kavárny ladili detaily, aby objekt mohl 
být uveden na jaře do provozu. Hned zkraje prázdnin byly provedeny terénní 
úpravy včetně přípravy dvou míst pro ohniště a posezení u venkovního krbu. 
Byly vyměněny povrchy mlatových cest pro lepší vsakování dešťových vod. 
A prázdniny daly prostor trávě, aby mohla růst a vyrůst,“ uzavírá starosta obce 
Jan Havlíček.  

A pak zazvonil zvonec a už je konec? Kdepak. Je to vlastně teprve začátek. 
„Ve spolupráci s námi, s obecní architektkou Zuzanou Freiheit, Výborem pro 
rozvoj obce a dendrologem Ondřejem Turkem vznikají první ucelené návrhy na 
vytvoření ještě líbeznějšího místa pro setkávání lidí. A že se jich zde během dne 
setká hodně,“ představuje další práci starosta obce. „Tolik potřebné změny se 
dočká dětské hřiště i to basketbalové, nová výsadba stromů vytvoří příjemný 

stín v letních dnech a vznikne i místo pro venkovní grilování. Všude přítomná 
tráva jistě nabídne prostor pro posezení na dece v kruhu rodinném či přátel. 
A jako třešničku na dortu chystáme architektonickou soutěž na výstavbu dal-
šího multifunkčního objektu na místě současné chaty zvané pingpongárna. Jen 
kdybychom měli více času, aspoň tolik, kolik požadavků na využití nové budovy 
už evidujeme,“ říká na závěr s úsměvem pan starosta Jan Havlíček.  

A už je tu opravdu konec. Nebylo toho vůbec málo, co se v posledních de-
seti letech v Areálu zdraví událo, i když jsme vlastně teprve na začátku. Moc si 
přejeme, abyste si to zde užívali. V Areálu zdraví. Prostě v Arču. 

-lč- 
foto Petra Hajská,  

Otakar Hlavín, archiv obce
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TÉMA

HLÁŠENÍ PORUCH  
Často se na obecní úřad obracejí občané s hlášením poruch nebo problémy 
s vodou, elektřinou, osvětlením a dalšími. Obec Líbeznice není provozovatelem 
této infrastruktury a ve většině případů není schopna opravu sama zajistit. V pří-
padě poruch, které jsou popsány níže, je nejlepším a nejrychlejším způsobem, 
jak je řešit, kontaktovat rovnou provozovatele dané sítě, který se ihned začne 
věnovat jejich řešení. Přinášíme seznam nejčastější poruch a návod, na koho 
se obrátit, aby řešení těchto problémů bylo co nejrychlejší.  

VEŘEJNÉ OSVĚTLENÍ – 
800 101 109  
Připomínáme, že poruchy na veřejném osvětlení může  

hlásit každý telefonicky na bezplatné lince společnosti ELTODO, a. s., tel.  
800 101 109, která funguje nonstop. Při hlášení poruchy je nutné uvést 
místo veřejného osvětlení, nejlépe sdělením čísla umístěného na štítku sloupu 
veřejného osvětlení. Pro hlášení poruchy je možné využít též elektronický  
formulář dostupný na webu společnosti www.eltodo.cz/informacni-servis/ 
hlaseni-poruch/. 

PRAŽSKÁ PLYNÁRENSKÁ, A. S. – 
1239 
Na této nepřetržité pohotovostní lince můžete nahlásit veš-

keré úniky zemního plynu, poruchy dodávky zemního plynu do místa spotřeby, 
závady nebo úniky na plynoměru a poruchy a závady na zařízení v majetku či 
užívání společnosti Pražská plynárenská Distribuce (plynovod, regulační stanice, 
přípojky atd.). Volání na dispečerské centrum platí na celém území ČR.

ČEZ DISTRIBUCE, A. S. – 
800 850 860  
Pokud vám byla přerušena dodávka elektřiny, může se jed-

nat o plánovanou odstávku (odstávka je oznamována vždy způsobem v místě 
obvyklým – oznámením na webových stránkách obce, hlášením místního roz-
hlasu, vyvěšením plakátů apod.). Informace o plánovaných odstávkách v dis-
tribuční síti ČEZ se dozvíte i na webových stránkách www.cezdistribuce.cz nebo 
na Kontaktní lince ČEZ Distribuce 800 850 860. 

V případě, že se jedná o poruchu (spadlý strom, nepřepíná na nízký tarif 
apod.), pak tuto skutečnost prosím oznamte prostřednictvím mobilního webu 
www.bezstavy.cz nebo na Kontaktní lince ČEZ Distribuce 800 850 860. 

STŘEDOČESKÉ VODÁRNY, A. S. – 
840 121 121  
Havárie můžete nahlásit na zákaznickou linku 840 121 121 

nebo 602 128 127. Můžete využít nabídky společnosti Středočeské vodárny, 
a. s. (SVAS), a aktivovat si službu SMS info. Získáte tak informace o haváriích 
a plánovaných odstávkách vody, které se týkají vámi zvolené oblasti, a to zcela 
bezplatně přímo do svého mobilu. 

Tato služba je vhodná i pro zákazníky, kterým handicap nedovolí přečíst si 
SMS zprávu ve svém mobilním telefonu. Potřebnou informaci mohou získat 
pomocí hlasových zpráv na mobilní telefon či pevnou linku. Hlasové zprávy 
mají možnost využívat i ti zákazníci, pro které je čtení SMS zpráv obtížné. V pří-
padě, že zašlete SMS zprávu s textem VEOLIA na číslo 720 001 112, kontaktuje 
vás operátor zákaznické linky SVAS a provede registraci společně s vámi. 

-na-

ÚSPĚŠNÝ „ROK 1“ 
PROJEKTU 
ERASMUS+ JE  
ZA NÁMI 
Líbeznická základní škola ke konci srpna úspěšně 
završila první rok z pětileté akreditace v rámci pro-
jektu Erasmus+. Tento program, známý většinou  
vysokoškolákům, nabízí spoustu možností již dě- 
tem základních škol. Erasmus+ je program EU na 
podporu vzdělávání, odborné přípravy, mládeže 
a sportu v Evropě. Žáci i učitelé tak díky němu mají 
šanci vycestovat, načerpat nové zkušenosti a zá-
žitky, poznat různé kulturní zvyklosti. Celý rok se 
podařilo využít na naprosté maximum a i přes ně-
kolik slepých uliček, pokusů a omylů a nových in-
formací jsme zvládli splnit všechny vytyčené cíle. 

První rok odstartovala akce „Granada“ – v říjnu 
2023 vyrazila skupina našich osmáků a deváťáků 
směr Španělsko. Zde se celý týden zástupci z řad dětí 
účastnili výuky v bilingvní škole, absolvovali školní do-
cházku, tvořili se španělskými kamarády projekty 
a cestovali po okolí. Krom skvělé zkušenosti pro naše 
děti se propojili také pedagogové z obou škol a sdíleli 
cenné zkušenosti a nové výukové metody.  

Jedním z cílů projektu je také vzdělávání peda-
gogů a následné sdílení nabytých vědomostí s ko-
legy. Proto se dvě zástupkyně z jejich řad vydaly 
v březnu 2024 na studijní pobyt do Barcelony 
a nové vědomosti opět posloužily i ostatním členům 
sboru v podobě sdíleného e-booku nových výuko-
vých metod. Téma bylo tentokrát zaměřeno na na-
stavení vztahů ve třídním kolektivu, zvládání kon-
fliktů a pomoc při komunikaci ve škole. V dubnu se 
pak pan ředitel zúčastnil vzdělávacího kurzu pro ve-
dení škol ve Florencii. 

Květen proběhl ve znamení hned několika akcí – 
první byl další výjezd učitele na vzdělávací pobyt 

LÍBEZNICKÉ ŠKOLY

v Irsku, druhý se opět zaměřil na cestování s dětmi. 
Tentokrát se vydali na cestu sedmáci a osmáci ke 
slovenským sousedům do Bratislavy. Kromě nabi-
tého školního programu se žákům podařilo navázat 
nové kontakty, natočit školní podcast, prověřit si 
svoje schopnosti, komunikovat ve slovenštině, na-
učili se vařit brynzové halušky a samozřejmě pro-
cestovali i památky v okolí. Jak jsme si již vyzkoušeli 
při předchozí cestě, i tady naši učitelé využili příle-
žitosti ke sdílení zkušeností a načerpání nových po-
znatků. Třetí akcí byla výprava vedení naší školy na 
Slovensko do další spřátelené školy u Prešova, kde 
kromě náslechů a sdílení praktických zkušeností 
pracovali na dalším společném projektu. 

I ke konci školního roku jsme nepolevili a dále 
plnou rychlostí pokračovaly aktivity projektu – další 
z učitelů vyrazil zdokonalovat své dovednosti, ten-
tokrát v metodologii výuky německého jazyka do 
Lindau v Německu. Zároveň se celý Erasmus+ tým 
zúčastnil tradičního školního jarmarku a Dne ote-
vřených dveří v areálu školy, kde společně s dětmi 

z výjezdů prezentovali celý program, zodpovídali 
dotazy dětí i rodičů  a uspořádali hru s losováním 
o hodnotné ceny. 

Celý „Rok 1“ byl zakončen ještě dvěma výjezdy 
pedagogů během letních prázdnin, kteří tak využili 
volného času k absolvování vzdělávacích kurzů 
v Německu a ve Francii. Oba kurzy byly opět zamě-
řeny na nové výukové metody a moderní vzdělávací 
trendy. 

Již během prázdnin náš Erasmus+ tým pracoval 
na přípravě aktivit pro „Rok 2“, ale nebudeme nyní 
prozrazovat dobrodružství, která čekají naše děti, 
učitele i školu – vše budeme průběžně zveřejňovat 
na našich sociálních sítích a webových stránkách 
školy. Pevně věříme, že rozšiřování obzorů našich 
dětí jim pomůže v životě a také učitelé pomocí na-
čerpaných znalostí opět posunou laťku výuky v lí-
beznické škole. 

Jana Skuhravá, koordinátorka programu 
Erasmus+ ZŠ Líbeznice 

Líbezničtí žáci v Bratislavě                                                                                          foto archiv ZŠ Líbeznice

http://www.eltodo.cz/informacni-servis/hlaseni-poruch/
http://www.eltodo.cz/informacni-servis/hlaseni-poruch/
http://www.eltodo.cz/informacni-servis/hlaseni-poruch/
http://www.cezdistribuce.cz/cs/technicky-dispecink/planovane-odstavky.html
http://www.bezstavy.cz/
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HISTORICKÉ OKÉNKO

ČÍSLOVÁNÍ DOMŮ 
Přehledné očíslování domů bylo zavedeno za panování císařovny Marie Terezie. 
Probíhalo od února roku 1770 do podzimu stejného roku.  

Domy číslovali vojáci, kteří psali čísla konkrétního domu křídou na vrata. Další 
ulice procházeli systematicky po směru hodinových ručiček. Začínalo se prvním 

domem po pravé straně, kudy do obce její majitelé, šlechta, přijížděli, a po opačné 
straně se vraceli.  

Bohužel některé domy očíslované z té doby již byly zbourány, a pokud se 
na stejné parcele postavil dům nový, někdy býval přečíslován číslem novým. 
Tak jako v případě domu čp. 5 Na Zvonici, který byl koncem 19. století zbou-
rán a na jeho místě byl postaven dům nový a dostal nové číslo popisné 146. 

Hana Bílková, foto archiv -hb-  

SPORTOVNÍ ÚSPĚCHY

SPORTOVNÍ ÚSPĚCHY 
Max Tomášek je devítiletý golfista, člen Golf Club Mstětice a žáček 3.A ZŠ Lí-
beznice. Od svých šesti let se účastní dětských turnajů a dosahuje skvělých vý-
sledků nejen doma v České republice či na Slovensku, ale i ve Skotsku, kde se 
umístil na 3. místě na European Championship U. S. Kids v Longniddry. Během 
svého týdenního pobytu trénoval v náročných klimatických podmínkách, ale 
i přesto se mu podařilo zahrát tři kola v paru. „Přejmenoval jsem Skotsko na 
Prší, prší, jen se leje,“ úsměvně komentuje. Jeho spoluhráči byli z celého světa, 
takže poznal nejen spoustu nových přátel, ale i anglických výrazů jako „good 
shot“ nebo „fish and chips“. V letošní sezoně hraje turnaje České golfové fe-
derace z červených odpališť na rány 18 jamek, v rámci kterých porovnává své 
síly s dvanáctiletými dětmi. Navzdory starší konkurenci se umisťuje na předních 
příčkách v kategorii 9–12 let mládežnického žebříčku, vyhrál čtyřikrát a celkově 
má devět pohárů z DT Západ A. Aktuálně je nejlepším devítiletým hráčem 
s handicapem 16,2, celkově je na 8. místě v celorepublikovém žebříčku. V srpnu 
ho čeká výjezd na turnaj Venice Open U. S. Kids, kde se utká s nejlepšími hráči 
z Evropy jako jediný chlapec z ČR. Pokud vás zajímá, jak se mu daří, můžete 
ho sledovat na Instagramu (max.tomasek). 

Diana Kovalčuková, archiv -dk-
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LÍBEZNICKÉ SPOLKY

TÁBOR AMAZONKY, SURIKATY, VLČÍ DŮL 
INDIÁNSKÉ KMENY – SEDM OHNIŠŤ „OČÉTHI ŠAKÓWIN“ 

LITERÁRNÍ HRÁTKY 
Magistrát hlavního města Prahy přišel se skutečně záslužnou věcí. Není častým 
jevem, že se zájem úředníků odboru kultury obrátí směrem, jak povzbudit, po-
těšit a rozvinout zájem o svůj růst a tím vtáhnout do děje i své rodinné přísluš-
níky. Řada seniorů po ukončení aktivního života a případné pomoci s vnoučaty, 
která již odrostla, hledá nové smysluplné činnosti a případné ocenění. V tomto 
ohledu přišel magistrát s nabídkou tříletých běhů kurzů v podobě Akademie 
umění a kultury pro seniory. Senior se tak věnuje sám sobě a výsledkem možná 
i potěší okolí. Je to tak jednoduché. Stačí nabídnout seniorům přiměřenou zá-
bavu, zajistit lektory a vše podpořit dotací. A oni se sami dostaví, možná i v hoj-
ném počtu.  

To se stalo Magistrátu hlavního města Prahy v případě otevření Akademie 
umění a kultury pro seniory. Kurzy pro obor hudební, taneční, literární, drama-
tický a výtvarný jsou vedeny po dobu tří let a končí vždy přehlídkou nejlepších 
ročníkových děl – vernisáží. Takové vernisáže jsem se zúčastnila dne 11. června 
2024 spolu s frekventanty literárního kroužku seniorů podpořeného dotací 
Obce Líbeznice pro kroužek „Literární hrátky“ spolu s „Kroužkem výtvarným“, 
kde podporu vyjádřila nezisková organizace MAS nad Prahou. Vernisáž se ko-
nala na půdě Základní umělecké školy v Taussigově ul., kde učitelský sbor školy 
věnuje díl svého pracovního času vzdělávání seniorů. A jak se jim práce se se-
niory zdařila, si mohla vyslechnout a prohlédnout řada přátel a rodinných pří-
slušníků „žáků“ Akademie 3.V. Obor hudební má pouze sporou část zájemců, 
také se jedná o velice náročnou výuku. Ne všichni senioři ovládají své orgány, 
myslím tím ruce a plíce, tak, aby se mohli věnovat dechovému nástroji, a ani 
ruce nejsou vždy tak jisté, aby pevně stiskly danou klávesu. Přesto se našli se-
nioři, kteří svou pílí a snahou dokázali překonat dané překážky a sklidit potlesk. 
Velice dobře a vtipně byly vystaveny dramatické obrazy kroužku literárně-dra-

matického a po právu se nejvíce líbily. Program doplnila taneční kreace taneč-
ního kroužku. Líbezničtí se však nejvíce těšili na závěrečnou vernisáž obrazů 
provázenou vtipným komentářem lektora Dušana Šoltyse. Jako vždy zazářil 
jako Nero na Akropoli, aby dal o to víc vyznít duchovnímu pojetí malířem-se-
niorem vytvořenému dílku. Čas, zkušenost, estetika a etika jsou hlavním vodít-
kem lidského činění. Vernisáž se líbila. Možná že oslovila mnohé nové zájemce 
o svůj růst nebo pouhé nalezení nových přátel. 

 
Výsledky tvorby líbeznických seniorů můžete zhlédnout v prostorách 
MAS nad Prahou po dohodě s p. Jaroslavou Onderovou, tel. 728777820. 
Všem přátelům dobrého vkusu zdar! 

Jaroslava Onderová a Jana Brodská 
foto -na-

Prvních 14 dní léta, stejně jako již pěknou řádku let, 
strávily oddíly Amazonek, Surikat a Vlčího dolu ze 
skautského střediska „Willi“ Líbeznice v malebných 
meandrech řeky Ploučnice v lesích poblíž Hradčan 
u Mimoně. Letos se účastníci přenesli do sedmi in-
diánských kmenů (ohnišť) – „Očéthi Šakówin“. Pro 
indiánské kmeny bylo připraveno mnoho naučných 
i hravých programů jako například pletení lapačů 
snů, každodenní indiánské seance, inipi, budová- 
ní pece, výroba totemu, náhrdelníků a náramků,  
čelenek, výstavba lapače vody nebo také péče  
o zahrádku. Nabitý indiánský program doplňovalo 

skautské vzdělávání, všemožné hry – mezi nejoblí-
benější patří boj o totem, rozdělávání ohňů, práce 
se dřevem apod. Významným táborovým vrcholem 
byl – a vždy je – slibový oheň, kde se naše řady roz-
šířily o několik nových světlušek, vlčat a skautů. Naši 
indiáni si se vším poradili skvěle. Čekaly na ně ná-
strahy v podobě ducha smůly, „lovení“ vlastní ve-
čeře nebo hledání náčelníka Zmatené hlavy.  

Tábor utekl jako voda. Sám za sebe musím po-
dotknout, že velký dík patří nejen účastníkům tá-
bora, bez kterých by tábor nebyl táborem, ale 
hlavně všem vedoucím a praktikantům, kteří se na 

přípravě a realizaci (nejen) našeho tábora podílejí, 
za snahu, kreativitu, množství práce, jež s sebou pří-
prava tábora nese, ale co je nejdůležitější, za jejich 
čas. Pro každého vedoucího je – dovolím si říct – ra-
dost vidět nadšené dětské tváře, ve kterých se na 
konci tábora odráží nadšení z velmi silného zážitku, 
jako je skautský tábor, ale zároveň smutek z toho, 
že ty dva týdny jsou ty tam. Všichni se již teď těšíme 
na další skautský tábor a mnoho a mnoho skaut-
ských akcí před ním.  

Robert Kuhn – „Čikuli“ 
(„Řeže v noci“) 

Amazonky, Surikaty, Vlčí důl foto Tomáš Maněna „T. B.“
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TÁBOR HRADČANY 2024 ANEB CESTA TAM A ZASE ZPÁTKY 
Jako každý rok vyrazili i letos skauti a skautky z líbeznického střediska „Willi“ na své tábory vstříc novým dobrodružstvím a zážitkům. Tématem 
tábora oddílů Štik a Stopařů byl Hobit. Děti se po příjezdu do tábora ocitly v Kraji v Hobitíně, kde se při neočekávaném dýchánku seznámily s účastníky 
společenstva trpaslíků, vedeného Thorinem Pavézou a Gandalfem. Ti je žádali o pomoc při znovuzískání svého domova a pokladu v hoře Erebor. 

Štikaři a Stopaři foto Petr Zaremba

Účastníci byli rozděleni do šesti hobitích rodin 
a dobrodružství mohlo začít. Netradičně začal tábor 
noční hrou, kdy se odvážní hobiti vydali za skupin-
kou zlobrů. Sice si je zlobři chtěli uvařit k večeři, ale 
nikomu se nic nestalo a všechny výpravy se vrátily 
v pořádku. 

Druhý den všechny družiny čekala bitva se skřety, 
kteří unesli jejich kamarády z tábora. Na svých ces-
tách museli nejednou prokázat, že umějí spolupra-
covat jako tým, ale i svou odvahu i důvtip. 

V průběhu tábora děti čelily Glumovým hádan-
kám, obřímu pavoukovi, zajetí lesních elfů, vařily 

Meddědovi, ale samozřejmě nechyběl ani drak 
Šmak, který byl zkázou i pro jednu z posledních za-
stávek jejich cesty, a tou bylo Jezerní město. Draka 
úspěšně porazily, zabily a získaly zpět pro Thorina 
jeho království. O poklad se sice strhla velká bitva 
pěti armád, ale nakonec si každý odnesl domů svoji 
minci z pokladu.  

Tábor nebyl jen o hře, ale také o spoustě skaut-
ských dovedností, které jsme využili i v praxi, jako 
byly uzly, práce se dřevem, táborové stavby, orien-
tace v terénu, ale také lezení na vysokolanových 
překážkách. 

Nechyběl ani tradiční slibový oheň, při kterém 
mnozí z nás skládali do rukou svých oddílových ve-
doucích svůj světluškovský, vlčácký nebo skautský 
slib. 

 
Věříme, že se všichni vrátili domů sice špinaví, una-
vení a poštípaní od přemnožených vos a komárů, 
ale plní nových zkušeností a zážitků z krásně pro-
žitých dní. 

Tereza Tostová  
„Žabka“

OCENĚNÍ DVOU 
LÍBEZNICKÝCH 
BARÁČNÍKŮ 
Dne 25. května 2024 na Slovanském ostrově 
v Praze čeští baráčníci oslavili 150 let od zalo-
žení. Na této oslavě dostala naše syndička paní 
Věra Vörösová Medaili za zásluhy, a to za 30 let 
práce pro Vlastenecko-dobročinnou obec ba-
ráčnickou v Líbeznicích.    

Na návrh českého Cechu malířů, lakýrníků a tape-
tářů náš občan a baráčník pan Miroslav Koubek 
dostal dne 12. června 2024 Medaili Merkura za 
dlouholetou propagaci malířského řemesla a dlou-
hodobou aktivní podporu podnikání. Medaili mu 
udělila Hospodářská komora České republiky.  

Za celou baráčnickou obec líbeznickou bych 
tímto ráda pogratulovala paní Věře Vörösové 
a panu Miroslavu Koubkovi za jejich neocenitelnou 
práci jak pro obec Líbeznice, tak pro líbeznické ba-
ráčníky. 

Sylva Oliveriusová Miroslav Koubek                             foto archiv -MK-Věra Vörösová                                 foto archiv -VV-
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LETOPISY OBCE 
LÍBEZNICE  
XXXVI. 

Pokračování z životopisu faráře J. V. Paroubka 

To pivo, které má až posavade a míti bude líbeznický 
školní učitel z každé várky pakom. pivovaru, totiž 
půl vědra bez platu tácu, jest za Paroubkových časů 
od vrchnosti milostivě udělené u toho ohledu, aby 
pilně a zvlášť chudé školní děti náležitě v literním 
umění i v muzice cvičil. 

Že dobrotivým jest byl, i také z toho poznati lze, 
že čeleď jeho až do provdání u něho zůstala; a bylať 
u něho následující: dříve Paroubková Anna, pak Ka-
teřina Štychová, hospodyně; Jan Vitranský služeb-
ník, Václav Žalud čeledín, an u něho 40 let v službě 
byl; Rozýna Klepšová a Dorota Prášková, děvečky. 

Jeho dobrotivost až posavade se skví v Sadské, 
jakožto v místě jeho narození, jenž tam špitál, zvaný 

„Paroubkův dům“, pro 17 chudých založil, na nějž 
pak 10 000 zl. dobrých peněz odkázal. Dlahač, an 
vydal krátké vypsání Českého království v Praze 
r. 1818, uvádí v té knize na str. 169 znamenité muže 
z tohoto městečka Sadské rodilé, mezi kterými Pa-
roubka prvního klade a dokládá, že „to jsou ob-
zvláště ti, kteří svému rodnému místu čest dělají“. 

Paroubek míval obyčej choditi do chrámu Páně 
hlavním vchodem, a vešed do něho, vždy hlasitě 
shromážděný lid pozdravoval slovy: „Pochválen buď 
Ježíš Kristus.“ Když se stalo, že přede mší svatou lid 
v kostele shromážděný nezpíval, tu hned po svém 
do kostela příchodu některou nábožnou píseň sám 
zpívati začal. Všecky své osadníky znal dle jména 
a příjmení. Když věděl, že ten neb ona již dlouho 
u sv. zpovědi nebyli, vždy říkával: „Ty Josefe,“ nebo 
„Ty Anno, již dávno nebyla jsi u sv. zpovědi; pojď, 
holečku, pojď k sv. zpovědi!“ Každou sobotu večer 
klečíval na klekátku před postranním oltářem sv. 
Jana uprostřed školních dětí, maje z jedné strany 
chlapce, z druhé pak dívky a modlíval se s nimi rů-
ženec. 

AD

Andy Weir:  
Spasitel 

Ryland Grace zůstane 
jako jediný přeživší na 
zoufalé misi poslední 
naděje. Pokud selže, 
lidstvo zanikne. Je tu 
však drobný háček – 
Ryland to neví. 
Nedokáže si vybavit 
ani své jméno, natož 
že má nějaký úkol 
a jak ho asi tak splní. 
Všechno, co ví, je, že hodně 
hodně hodně dlouho spal. Že se probudil miliony 
kilometrů od domova. A že společnost mu dělají 
dvě mrtvoly. Jak se mu vracejí vzpomínky, dojde 
mu, že putuje nevelkou lodí, sestavenou všemi 
pozemskými vládami a vesmírnými agenturami – 
vrženou do hloubky vesmíru, aby odvrátila hrozbu 
vymření našeho druhu. A díky nečekanému 
spojenci se mu to možná i podaří…

Z LÍBEZNICKÉ KRONIKY

PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR 
S PEJSKY 
V letošním roce jsme pro děti připravili hned tři různé příměstské tábory. Ty nej-
mladší děti měly možnost prožít dva týdny ve „Vesmíru“. Denně na ně čekaly 
aktivity s pejsky, tvoření, sport a také zpívání, tančení a hry. Závěrečná páteční 
vystoupení nám ani bouřky nepřekazily a děti rodičům zatančily, zazpívaly 
a také předvedly ukázky z canisterapie.  

Pro starší děti jsme opět připravili tábor s výlety a tvořením. Děti navštívily 
Národní muzeum, zvládly dobrodružné putování v Mělníku a také se letos po-
dívaly do skal na Kokořínsku. Vyrobily si trička, mýdla, přívěsky, obrázek či 
ozdobu z rokajlu. A ani zde nechyběly aktivity se psy.  

Již druhým rokem jsme nabídli také tábor pro děti se speciálními vzdělá-
vacími potřebami. Mezi účastníky jsme měli děti s autismem, mentální re-
tardací či kombinovanými vadami. Hlavními aktivitami pro ně byly caniste-
rapie, ergoterapie, arteterapie, muzikoterapie a pohybové aktivity. Tyto 
aktivity byly podpořeny v rámci implementačních aktivit v projektu MAP IV 
v ORP Neratovice.  

VÝLET ZA 
KRÁSAMI ČESKA 
Český Šternberk a Zruč nad Sázavou, dvě krásná 
místa, která navštívili nejenom baráčníci, ale 
i plno občanů z Líbeznic a přilehlých obcí. Výlet 
se konal 22. června 2024 a věřte, že autobus byl 
plný. Na výletě nechyběly ani děti. 

Nejprve jsme navštívili zámek opředený tajemstvím 
ve Zruči nad Sázavou. Zámek pamatující mocný rod 
Kolowratů i neméně slavný rod Schebků, v jehož 
čele stál „Král železnic“. 

Někdo si vybral k prohlídce malý okruh, někdo 
velký, jehož součástí byl výstup na zámeckou věž, 
kde se můžete z výšky 36 metrů podívat z ptačí per-
spektivy na zámecký areál a na celou starou zá-
stavbu města Zruč nad Sázavou. 

Náš okruh komentoval pan Tomáš, který vtáhl 
do vyprávění jak dospělé, tak hlavně děti. Ty mu 
byly nápomocné, když předváděly, jak se topilo 
v krbu nebo jak panstvo chodilo v kloboukách s pa-
rapletem a taštičkou na procházky. Za sebe a mys-
lím i za ostatní mohu říct, že prohlídka byla úžasná, 
krásně komentovaná, zábavná. Dále bylo možno 

LÍBEZNICKÉ SPOLKY

navštívit další expozice, jako je například Vodácké 
muzeum nebo Příběh řeky Sázavy.  

V neposlední řadě v areálu zámku vařili výbor-
nou kávu a milovníci sladkého si také přišli na své.  

Další zastávkou na našem výletě byl Český 
Šternberk, který vás pozve k prohlídce hradu, při 
níž navštívíte 15 místností bohatě zařízených mo-
biliářem z různých stylových období, poznáte vý-
znamné členy šternberské rodiny a nahlédnete do 
jejich způsobu života. Seznámíte se také s unikátní 
šternberskou kolekcí mědirytin z období třicetileté 

války, která je jednou z největších monotematických 
sbírek grafických listů v Evropě.   

Domů jsme se vraceli až v podvečer, plní dojmů 
a zážitků. Myslím, že výlet se velice vydařil a všichni 
byli spokojení. 

Závěrem bych zde chtěla poděkovat naší syn-
dičce Věře Vörösové, která pro nás všechny výlety 
organizuje, a to už neuvěřitelných více než 22 let.   

Sylva Oliveriusová 
foto Miroslav Koubek

Na táboře se letos střídalo dokonce 10 canisterapeutických pejsků, kteří se 
dětem věnovali po celé dva týdny.   

Ráda bych touto cestou poděkovala ZŠ a ZUŠ Líbeznice, že jsme mohli vy-
užívat prostory Rondelu, dále za finanční podporu obce v rámci Programu na 
podporu aktivit v oblasti kultury, sportu a volného času pro rok 2024 a v ne-
poslední řadě všem vedoucím, psovodům a praktikantům.  

Iva Sieberová, Sirius Třebíč, z. s. 

OKÉNKO DO KNIHOVNY
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K A L E N D Á Ř  A K C Í  
2 0 2 4

 7. 9.    Vinné slavnosti  
– Mírové náměstí 

14. 9.    Posvícení  
– park u zdravotního střediska 

5. 10.   Vejšlap povodím Mratínského potoka 
– před Sportovní halou Na Chrupavce 

19. 10.  Baráčnická zábava  
– Bistro Žlutá karta 

28. 10.  MUSICA FLOREA – Má vlast 
– Sportovní hala Na Chrupavce 

23. 11.  Zahajovací ples  
– Sportovní hala Na Chrupavce 

30. 11   Vánoční večerní běh a Andělská cesta 
– ZŠ a ZUŠ Líbeznice 

1. 12.    Vánoční trhy a koncert v kostele  
sv. Martina

Obec Líbeznice Spolkové akce, ostatní akce nebo akce  
pořádané z grantu pro kulturu a sport


